

1. 家庭 / 个人

- a. 家庭是建立国家的基础单位。为每个家庭祷告，愿能以圣经教导为孕育后代原则，也愿家庭中充满属灵气氛，散发基督香气，吸引他人。
- b. 双薪为现代许多家庭的生活需求。愿父母都同时兼顾工作与家庭，不失衡；能有质量的陪伴家人，特别是在成长中的孩子，建立彼此间良好关系，相互扶持，一同在基督的爱中成长。

2. 教会

- a. 联合教会组织成立宗旨在于联系不同宗派，促进彼此之间的关系。愿不同教会都能以基督为同一远象，追求合一，共同为上帝的国度而奋斗。
- b. 祷告我们的教会能成为一个彼此接纳的教会，对那些加害者，或是不可爱的，我们都愿意彼此热切的相爱，也愿意以饶恕的心彼此接纳。

3. 国家

- a. 雪州短短 9 日，逮捕 14 名涉嫌炼制河贩毒的男女，并获逾 1280 万令吉的毒品。愿圣灵动工，斥责制毒与贩毒者，使他们洗心革面，痛改前非；也愿人民警觉，杜绝滥毒。
<https://www.orientaldaily.com.my/news/society/2023/09/09/595462>
- b. 全国教学专业职工会 (NUTP) 揭露，全国学校教师供不应求，目前缺乏大约 2 万名教师，需立即补缺。祷告更多年轻人愿意成为教师，为国家培育人才；也愿更多基督徒老师愿意接受挑战，成为校长，管理学校。
<https://www.sinchew.com.my/news/20230919/nation/4994775>

4. 世界

- a. 日本再创新纪录，80 岁高龄占总人口超过 10%，而约有 29.1% (大约 3623 万人) 为 65 岁以上，是有史以来新数据，也是世界老人口居首者。为世界出生率祷告，也为人们能继续肩负生养众多祷告。
<https://www.sinchew.com.my/news/20230918/international/4992429>
- b. 日前 10/09，风暴「丹尼尔」袭击利比亚东部德尔纳市，引发严重洪灾，遇难者至少 1 万人，至今仍然在救援当中。愿神怜悯，也愿神安慰遇难者的家属；祷告神赐能力与智慧，使救援队能继续为生命而奋斗。
<https://www.sinchew.com.my/news/20230918/international/4993990>

The Methodist Issachar Watcher 21-27/09/2023
Prayer Items for 4th week of September

1. Family / Personal

- a. Family is the fundamental unit in building a nation. Pray for every family, that they may uphold the principles taught in the Bible and use it as a foundation for raising the next generation. May their homes be filled with a spiritual atmosphere, may the fragrance of Christ radiate from the home, and attract others to the faith.
- b. Having dual incomes has become a necessity for many modern families. May parents be able to balance work and family; that they are able to enjoy quality time together with their families, especially with their growing children. Pray that they can foster strong relationships, learn to mutually support each other, and grow together in the love of Christ.

2. Church

- a. The purpose of a united church organisation is to connect different denominations together and to build deeper relationships among them. May all the different churches focus on Christ as they strive for unity and greater cooperation for the kingdom of God.
- b. Pray that our church can become a welcoming and loving community that will love even those who have wronged us or are difficult. May we be willing to embrace each other with forgiving hearts.

3. Country

- a. In just 9 days, Selangor police successfully apprehended 14 men and women suspected of manufacturing and trafficking drugs and seized well over RM12.8 million worth of drugs. May the Holy Spirit condemn the manufacturing and trafficking of drugs and lead them to repent and change their ways. May the people stay vigilant and strive to eliminate drug abuse.
<https://www.thestar.com.my/news/nation/2023/09/19/selangor-cops-seize-rm128mil-worth-of-drugs-in-major-crackdown>
- b. The National Union of Teaching Professionals (NUTP) has revealed that there is a severe shortage of teachers in schools nationwide, with approximately 20,000 teaching positions currently unfilled and in need of immediate attention. Let us pray that more young individuals will be willing to become teachers and contribute to the education of our nation's youth. May more Christian teachers also be willing to accept the challenge and become school principals, and to oversee the management of schools.
<https://www.nst.com.my/news/nation/2023/09/957069/nutp-claims-shortage-more-20000-teachers-nationwide#:~:text=KUALA%20LUMPUR%3A%20The%20National%20Union,replace%20those%20who%20have%20retired.>

4. World

- a. Japan's aging population has hit a record high as over 10% of its population are aged 80 and above, and approximately 29.1% (around 36.23 million people) are aged 65 and above. This is a historic milestone that places Japan at the top of the list of countries with the highest elderly population. Pray that the world's birth rate will increase, and that many more people will take up the responsibility to birth and raise up the next generation.
<https://www.bbc.com/news/world-asia-66850943>
- b. On September 10th, the storm "Daniel" struck the city of Derna in eastern Libya, leading to severe flooding and stranding at least 10,000 victims who are now in need of rescue. Let us pray for God's mercy and comfort to be upon the families of those affected by this disaster. Also, pray for God to grant strength and wisdom to the rescue teams as they continue to work tirelessly to save lives.
<https://reliefweb.int/report/libya/libya-impact-storm-daniel-eastern-libya-and-collapse-dams-derna-briefing-note-13-september-2023>

Pengawal Isakhar Methodist 21-27/09/2023

Doa minggu keempat September

1. Keluarga / Individu

- a. Keluarga adalah unit asas dalam pembentukan negara. Berdoa untuk setiap keluarga, semoga mereka mendasarkan prinsip-prinsip ajaran Alkitab dalam mendidik generasi muda, dan semoga setiap keluarga diselami dengan semangat kerohanian, menyebarkan Kristus, dan menarik orang lain.
- b. Pendapatan dua gaji menjadi keperluan hidup bagi banyak keluarga masa kini. Semoga ibu bapa dapat menyeimbangkan pekerjaan dan keluarga, memberikan masa berkualiti bersama keluarga, terutamanya anak-anak yang sedang membesar, membina hubungan yang baik antara satu sama lain, memberi sokongan dan tumbuh bersama di dalam kasih Kristus.

2. Gereja

- a. Tujuan penubuhan organisasi-organisasi gereja bersatu adalah untuk menghubungkan pelbagai denominasi dan mendorong hubungan antara satu sama lain. Semoga gereja-gereja berbeza dapat berfokus pada Kristus sebagai matlamat yang sama, berusaha untuk bersatu dan bekerjasama bagi Kerajaan Allah.
- b. Berdoa agar gereja dapat menjadi sebuah komuniti yang menerima satu sama lain, bahkan bagi mereka yang telah menyakiti individual ataupun mungkin tidak begitu disenangi. Semoga jemaah Tuhan sentiasa bersedia untuk menerima satu sama lain dengan hati yang penuh kasih dan penuh memaafkan.

3. Negara

- a. Hanya dalam masa 9 hari di Selangor, 14 lelaki dan perempuan yang disyaki terlibat dalam pengeluaran dan perdagangan dadah telah ditangkap, dan dadah bernilai lebih dari 12.8 juta Ringgit Malaysia telah dirampas. Semoga Roh Kudus campur tangan, mengutuk pengeluaran dan perdagangan dadah, mengiringi mereka untuk bertaubat. Semoga rakyat tetap berwaspada dan menghapuskan penyalahgunaan dadah.
<https://www.astroawani.com/berita-malaysia/polis-rampas-dadah-bernilai-rm128-juta-14-individu-ditahan-438107>
- b. Kesatuan Profesional Pengajar Kebangsaan (NUTP) telah mendedahkan bahawa terdapat kekurangan teruk guru di sekolah-sekolah di seluruh negara, dengan kira-kira 20,000 jawatan guru pada masa ini kosong dan memerlukan perhatian segera. Berdoa agar lebih ramai individu muda bersedia menjadi guru dan menyumbang kepada pendidikan generasi muda negara kita. Semoga lebih banyak guru Kristian juga bersedia menerima cabaran dan menjadi ketua sekolah, mengawasi pengurusan sekolah.
<https://www.bharian.com.my/berita/nasional/2023/09/1154585/kekurangan-guru-hanya-sementara-alimuddin>

4. Dunia

- a. Jepun sekali lagi mencipta rekod baharu dengan lebih daripada 10% daripada penduduknya berumur 80 tahun ke atas, dan kira-kira 29.1% (sekitar 36.23 juta orang) berumur 65 tahun ke atas. Ini merupakan pencapaian bersejarah dan menempatkan Jepun di puncak senarai negara-negara dengan penduduk tua yang paling ramai. Berdoa untuk kadar kelahiran di seluruh dunia, dan juga berdoa agar manusia terus bersedia untuk memikul tanggungjawab mendidik dan meningkatkan kadar lahir dalam keluarga sendiri.
<https://www.cnbcindonesia.com/research/20230918042603-128-473200/10-warganya-lansia-jepang-bersiap-hadapi-kiamat-baru>

- b. Pada 10 September, ribut "Daniel" melanda bandar Derna di timur Libya, menyebabkan banjir besar dan meragut sekurang-kurangnya 10,000 mangsa yang masih memerlukan usaha penyelamatan. Berdoa agar Allah melimpahkan rahmatNya dan menghiburkan keluarga-keluarga yang terjejas dalam bencana ini. Juga berdoa agar Allah memberikan kekuatan dan hikmah kepada pasukan penyelamat ketika mereka terus bekerja tanpa lelah untuk menyelamatkan nyawa.
<https://www.utusan.com.my/luar-negara/2023/09/alam-terus-mengamuk-libya-pula-dilanda-bah-besar/>